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Besvarelse af spørgsmål nr. 606 (Alm. del) fra Folketingets Transport-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 606 (Alm. del), som Folketin-

gets Transportudvalg har stillet til justitsministeren den 9. juni 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter 

Skaarup (DF). 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Christian Fuglsang 
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1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 29. juni 2021 
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TRU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 606

Offentligt
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Spørgsmål nr. 606 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalg:  

 

”Vil ministeren kommentere artiklen »Leasingbil brændt af - 

Leasingen udløber snart« bragt af presse-fotos.dk den 7. juni 

2021, herunder sætningen ”Det er tilsyneladende blevet lidt en 

trend rundt om i landet at brænde leasingbiler af inden de peri-

oden udløber.”, og i forlængelse heraf redegøre for, hvor mange 
leasede biler, der er brændt de seneste 5 år?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, hvortil jeg kan henholde mig: 

 

”Rigspolitiet har ikke tilstrækkelig underbygget viden om, hvor-

vidt det er blevet en trend, at leasede biler sættes i brand inden 

leasingperiodens udløb.  

 

Rigspolitiet kan endvidere oplyse, at det ikke er muligt ved et 

elektronisk udtræk i politiets systemer at opgøre, hvor mange 

leasede biler der er blevet sat i brand inden leasingperiodens ud-

løb i de seneste fem år, idet der ikke er en specifik gerningskode 

tilknyttet denne form for kriminalitet. En større manuel gennem-

gang af samtlige politikredses sager om afbrændte biler vil ikke 

give et retvisende billede, idet politiet ikke har adgang til oplys-

ninger om, hvorvidt køretøjet var leaset. På den baggrund har 

Rigspolitiet ikke fundet anledning til at iværksætte en gennem-

gang.” 
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